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Skriftlig innspill til Kommunal- og forvaltningskomiteen i forbindelse 

med statsbudsjettet 2025                                             Oslo, 16. oktober 2024 

 

 

CP-foreningen takker for muligheten til å gi skriftlige innspill: 

 

Programkategori 13.70 Kommunesektoren mv. 

Kap. 571 Rammetilskot til kommunene 

I likhet med mange andre organisasjoner, er CP-foreningen, bekymret for økonomien 

i kommunene. Vi frykter at forslaget om en styrking på 6,6 milliarder i frie inntekter 

ikke er tilstrekkelig. KS har varslet av kommunene samlet sett går mot et underskudd 

på 10 milliarder i 2024. Slik som situasjonen er i dag, er mange lovpålagte tjenester i 

kommunene under press. En ytterligere forverring vil ha store negative konsekvenser 

for personer med funksjonsnedsettelser og deres pårørende. 

I motsetning til KS mener ikke vi, at personer med funksjonsnedsettelser har for 

mange rettigheter. Tvert imot, mener vi at rettighetene må styrkes, og at staten må ta 

et større ansvar for at rettighetene følges opp i kommunene. Derfor håper vi at 

medlemmer i Kommunalkomiteen vil arbeide for å styrke og utvide dagens BPA-

ordning, samt at CRPD (konvensjonen for menneskerettigheter til personer med 

funksjonsnedsettelser blir innlemmet i norsk menneskerettighetslov. Dette er to 

viktige likestillingssaker, som vi i CP-foreningen forventer snart skal komme til 

politisk behandling i Stortinget. 

 

CP-foreningen ber komiteen: Foreslå å styrke bevilgningene til kommunene. 

 

Kap. 575 Ressurskrevjande tjenester 

Det foreslås å øke innslagspunktet for ressurskrevende tjenester fra 1 609 000 til 1 

692 000 kroner. Jamfør punktet over om dårlig kommuneøkonomi og press på 

viktige tjenester, synes vi det er et dårlig forslag å øke innslagspunktet.  

Selv om vi vet at det planlegges endringer i inntektssystemet til kommunene, mener 

vi at innslagspunktet bør reduseres i påvente av disse endringene. 

CP-foreningen ber komiteen: Avvise forslaget om å øke innslagspunktet for 

ressurskrevende tjenester.  
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Programkategori 13.80 Bustad, bumiljø og bygg 

 

Kap. 2412 Husbanken  

Regjeringen foreslår en låneramme på 29 milliarder til Husbanken i 2025.  

Det foreslås å bevilge 18 milliarder til Startlån, samt at 1 milliard skal gå til et forsøk 

der kommunene kan gi startlån til førstegangsetablerere som er noe bedre økonomisk 

stilte enn i dag. Vi er positive til dette forsøket, men vil bemerke at det er en tendens 

til at uføre og de med lavest inntekt faller ut av startlånordningen i dag. Ifølge 

Husbanken har det skjedd en forskyvning oppover i inntekt for mottakere av Startlån 

de siste årene. I tillegg går en større andel av startlånene til barnefamilier. Det er 

svært viktig for oss at unge med funksjonsnedsettelser og unge uføre fortsatt skal 

være en prioritert målgruppe for startlån. 

 

Vi er også bekymret for etableringstilskuddet. Vi ser på det som et effektivt 

virkemiddel i boligpolitikken, og viktig for å kompensere for manglende mulighet til å 

opparbeide seg egenkapital. Siden 2020 er tilskuddet til etablering ikke lenger 

øremerket i statsbudsjettet, men innlemmet i kommunenes rammetilskudd. Selv om 

kommuner fortsatt avsetter midler, så er tilskuddene betydelig redusert og færre 

startlån innvilges i kombinasjon med etableringstilskudd. Ifølge Husbanken ble det i 

2019 utbetalt 475 millioner til etableringstilskudd til 1818 husstander, mens det i 

2023 ble utbetalt 347 millioner til 1222 husstander  

(Kilder: husbankens årsrapporter fra 2019 og 2023, s. 23 begge steder) 

 

CP-foreningen ber komiteen: Arbeide for at unge uføre fortsatt skal være en 

viktig målgruppe for startlån, og at etableringstilskudd sammen med startlån skal 

utgjøre et viktig bolig-politisk virkemiddel for å få flere unge med 

funksjonsnedsettelser på boligmarkedet.  

 

Kap. 581 Bustad- og bumiljøtiltak, post 70, Bustøtte 

Det er et stort behov for forbedringer i dagens bostøtteordning. Den er sterkt 

underfinansiert i dag. Færre husstander får innvilget bostøtte sammenlignet med 

tidligere, og stadig mindre av de reelle boutgiftene dekkes. Vi mener blant annet at 

flere uføre burde være kvalifisert for bostøtte, enn det som er tilfelle i dag. 

CP-foreningen er medlem av Bostøttealliansen og vi støtter derfor opp om de 

konkrete forslagene som denne alliansen foreslår. 

 

CP-foreningen ber komiteen: Øke bevilgningene til bostøtte. 

Vi ber også om at det legges opp til en omfattende reform av bostøtteordningen, 

som styrker støtten til de med lav inntekt og høye bokostnader, og samvirker med 

andre velferds- og boligsosiale ordninger. 

 

 


